
SCHRIFTELIJKE VRAAG

nr. 188
van INGEBORG DE MEULEMEESTER
datum: 28 januari 2016

aan HILDE CREVITS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS

Hoger beroepsonderwijs  -  Hervorming HBO5- en bacheloropleiding verpleegkunde

Naar aanleiding van de Europese richtlijn inzake gereglementeerde beroepen die een 
aantal voorwaarden oplegt, wordt zowel de bacheloropleiding voor verpleegkundigen als 
de HBO5-verpleegkundigen herbekeken.  

1. Hoeveel HBO5-verpleegkundigen, voor de laatste vijf jaar, studeerden in Vlaanderen 
af? 

2. Hoeveel studenten slagen niet voor de opleiding HBO5-verpleegkundigen? Wat zijn 
de meest gehoorde redenen voor het stopzetten van de studie?

3. Hoeveel HBO5-verpleegkundigen stromen door naar de bachelor? 

a) Hoeveel starten met de opleiding (laatste vijf jaar)?

b) Hoeveel behalen effectief de bachelor (laatste vijf jaar)?

4. Hoe evalueert de minister bovenstaande cijfergegevens?



HILDE CREVITS 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS

ANTWOORD
op vraag nr. 188 van 28 januari 2016
van INGEBORG DE MEULEMEESTER

1-2. De tabel hieronder geeft voor de laatste vijf schooljaren aan hoeveel studenten het 
diploma behaalden en hoeveel studenten theoretisch het diploma konden behalen 
maar toch niet slaagden. De Vlaamse overheid houdt centraal geen gegevens bij 
over de reden van afhaken. 

aantal studenten

 
graduaatsdiploma 
verpleegkunde 

ingeschreven voor de 
laatste module maar 
geen diploma behaald*

2010-2011 1.185 366
2011-2012 1.234 452
2012-2013 1.512 408
2013-2014 1.540 379
2014-2015 1.597 387

*Het betreft het aantal studenten dat ingeschreven was voor 
de laatste module ("Toegepaste verpleegkunde") en 
theoretisch dus het diploma verpleegkunde kon behalen. Er is 
geen zicht op het aantal studenten dat gedurende de volledige 
duur van de verschillende modules afhaakt.

3. Momenteel is het niet mogelijk dergelijke doorstroomgegevens te ontsluiten omdat 
deze de koppeling vergen van de databanken secundair en hoger. In de toekomst 
moeten de datawarehouse-projecten dit mogelijk maken.

4. De cijfers bevestigen dat de hbo5-opleiding voor een belangrijke instroom zorgen in 
het beroep van verpleegkundige. Het is dus essentieel om dit traject te behouden 
binnen het onderwijs, zowel in het belang van de bereikte doelgroep onder de 
leerlingen als in het belang van de zorgsector.


